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Disability Advocacy Organization Launches New Program with USAID 

KHARTOUM—Action on Disability and Development (ADD) International, an organization based in the 
United Kingdom that works for independence, equality and opportunity for people with disabilities living in 
poverty, today launched a new program in Sudan with its first-ever grant from the United States Agency 
for International Development (USAID).  

USAID awarded the organization nearly $300,000 over two years to help build an effective movement 
advocating for the rights and opportunities of persons with disabilities in Sudan. ADD will help develop 
the emerging network of Cross Disability Federations (CDFs) in Sudan—local nongovernmental 
organizations that include unions of the blind, deaf and persons with physical and intellectual disabilities. 

Since 2013, ADD has been supporting the establishment of Cross Disability Federations in 7 States 
(Khartoum, Gedarif, Kassala, Red Sea, South Darfur, River Nile and Gezira). These federations have 
great potential to contribute to the voice of the disability movement in Sudan. The number of people with 
disabilities is estimated to be 1,463,034 which represent 4.8 per cent of Sudan population (2008 national 
census). This number is considered an under-estimate, as world average is 15%. 

ADD Sudan has worked in Sudan since 1989. The organization also works in Bangladesh, Cambodia, 
Tanzania and Uganda. 

ADD Director Mohamed Majzoub Fedail announced the new project at an event today at the Grand 
Holiday Villa, Khartoum, “USAID Grant will contribute to building of an effective and efficient disability 
movement in Sudan and help ADD to support Cross Disability Federations in Blue Nile and South 
Kordofan. ADD has not been able to reach these Federations due to limitation of funding. USAID funding 
presents a unique opportunity to ensure effective participation of persons with disabilities in public and 
private life” 

“We are very pleased to support the important work of Action on Disability and Development in 
advocating for the disability community in Sudan,” said USAID Sudan Mission Director Larry Meserve. 
“USAID is committed to including persons with disabilities in development efforts worldwide 

ADD is collaborating with Cross Disability Federations and state councils on disability to mark the 
International Day of Persons with Disabilities, which the United Nations General Assembly in 1992 
designated to promote awareness and mobilize support for critical issues pertaining to the inclusion of 
persons with disabilities in society and development. It is marked annually on December 3. ADD and 
other organizations are planning events for December 2-3 in Kadogli, Southern Kordofan.  
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2015مر،ينوف  19               للنشر الفوري                                                                                                    

 

 منظمة مدافعة عن حقوق ذوى الاعاقة تدشن مشروعها الجديد بالتعاون مع الوكالة الامريكية للتنمية الدولية 
 

منظمة مسجلة فى المملكة المتحدة تعمل على دعم استقلالية   -(  ADDأعلنت اليوم منظمة تنمية المعوقين العالمية )-الخرطوم

عن برنامجها الجديد والممول لأول مرة   -ذوى الاعاقة الذين يعيشون فى المجتمعات الفقيرة وخلق فرص جديدة لهم ومساواة 
 (.USAIDمن قبل الوكالة الامريكية للتنمية الدولية )

 
فى خلق حركة الف دولار لمدة سنتين للمساعدة  300منحت الوكالة الامريكية للتنمية الدولية هذه المنظمة ما يقارب على ال 

مدافعة عن حقوق الاشخاص ذوى الاعاقة فى السودان.سوف تساعد المنظمة فى خلق شبكة جديدة من الاتحادات العامة 
 للأشخاص ذوى الاعاقة فى السودان والتى تشمل اتحادات المكفوفين والصم وذوى الاعاقة البدنية والعقلية.

 
مة للأشخاص ذوى الاعاقة فى سبعة ولايات هى الخرطوم ، القضارف ، انشاء اتحادات عا 2013تدعم المنظمة منذ العام 

كسلا ، البحر الاحمر، جنوب دارفور، نهرالنيل والجزيرة.  لدى هذه الاتحادات امكانية كبيرة للمساهمة فى ايصال صوت 
ان فى السودان )حسب % من السك4.8سودانى وبنسبة  1.463.034ذوى الاعاقة فى السودان والذين يقدر عددهم بما يقارب 

%.15( وهى تعتبر نسبة بسيطة بالمقارنة مع النسبة العالمية المقدرة ب 2008التعداد السكانى للعام   

 
م ولديها مكاتب فى كل من بنغلادش ، كمبوديا ، تنزانيا واوغندا.1998تعمل المنظمة فى السودان منذ العام   

 
ودان خلال حفل التدشين بفندق القراند هوليداى فيلا عن بداية هذا المشروع اعلن اليوم مدير منظمة تنمية المعوقين فى الس

وصرح قائلآ ))سوف تساهم المنحة المقدمة من الوكالة الامريكية للتنمية  الدولية فى بناء حركة فعالة لذوى الاعاقة فى 
يتى النيل الازرق وجنوب كردفان التى لم السودان , كما تساهم فى عمل المنظمة لدعم الاتحادات العامة لذوى الاعاقة فى ولا

يكن لدى المنظمة التمويل الكافى لدعمها.  كما يوفر الدعم المقدم  من قبل  الوكالة فرصة فريدة لضمان المشاركة الفعالة 
 للأشخاص ذوى الاعاقة فى الحياة العامة والخاصة((.

 
لتنمية  الدولية بالسودان قائلآ)) نحن فى غاية السعادة لتوفير كما صرح السيد لارى ميزيرف مدير مكتب الوكالة الامريكية ل

الدعم اللازم للعمل الهام الذى تقوم به منظمة تنمية المعوقين بالسودان فى مجال الدفاع عن حقوق ذوى الاعاقة فى السودان((. 
لتنمية على نطاق العالم.الوكالة الامريكية للتنمية  الدولية ملتزمة بادماج الأشخاص ذوى الاعاقة فى جهود ا   
 

تعمل منظمة تنمية المعوقين وبالتعاون مع الاتحادات العامة والمجالس الولائية للأشخاص ذوى الاعاقة للاحتفال باليوم العالمى 
ة لرفع الوعى وحشد الدعم للقضايا الهام 1992للأشخاص ذوى الاعاقة المحدد من قبل الجمعية العامة للامم المتحدة منذ العام 

 المتعلقة بدمج الأشخاص ذوى الاعاقة فى المجتمع والتنمية حيث يتم الاحتفال به سنويأ فى الثالث من ديسمبرمن كل عام. 
ديسمبر فى مدينة كادقلى بولاية جنوب كردفان. 3-2حيث تخطط المنظمة وبعض المنظمات الاخرى للاحتفال يومى   
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